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خبر

ضرورت فرهنگ سازیِ
 رفتاری در پاندمی کووید19

درحالی اعداد و ارقام کرونایی 
بعضاً  و  حداکثری  ثبات  از 
روند افزایشی در آمار بیماری 
گفتۀ  به  که  می دهد  خبر 
سخنگوی  رئیسی-  علیرضا 
کرونا  با  مقابله  ملی  ستاد 
می توان پیش بینی کرد خیز 
مجدد بیماری را در فروردین 

سال آینده داشته باشیم.
با توجه به شرایط حاضر در جامعه و به گواه گزارش های 
رابطه دوسویه  موجود و شواهد مشخص در سطح شهر، 
میان ازدحام افراد و عدم رفتار مناسب درخصوص بیماری 
و افزایش آمار بیماران کرونایی وجود دارد و آنچه به کاهش 
نبود  کند،  کمک  می تواند  فزاینده ای  حد  تا  شیب  این 
ترددهای غیرضرور و اجتماع افراد در محیط های سربسته و 

آموزش رفتار متناسب با بیماری در سطح شهر است.
عیدانه ای  خریدهای  و  غیرضرور  ترددهای  از  هرروزه  آمار 
خبر می دهد که مسئولان بهداشتی هفته هاست بر عدم 
دورهمی ها در ایام سال نو و رعایت فاصله گذاری اجتماعی 
تأکید دارند و شماری از افراد اجتماع بی توجه به ملاحظات 
موجود، روند همیشگی در آخرین روزهای سال را در حال 

طی کردن هستند.
با شرایط حاضر و نبود رعایت نکات مدنظر  عدم تطبیق 
دغدغه های  از  یکی  درحالی  کووید19  بیماری  درخصوص 
موجود برای افزایش بیماری در سال جدید محسوب می شود 
که به بیانِ رئیسی؛ رفتار ما بیشتر از رفتار ویروس در میزان 

شیوع بیماری تعیین کننده است.
در این میان بسیاری از جامعه شناسان معتقدند باتوجه به 
همه گیری کووید19 ضرورت کنونیِ اجتماع فعلی است تا با 
فرهنگ سازی مستمر درخصوص استفاده از مشاوران در کنار 
تبلیغات گسترده و آموزه های پی درپی در سطح شهر، امنیت 
روانیِ افراد جامعه مورد دقت قرار گیرد که تبعات روحی-

روانیِ کروناویروس تا حد زیادی صدمات جبران ناپذیری وارد 
کرده و کنترل آرامش در بازه زمانی های متعدد، یکی از جمله 
موارد قابل بیانی به شمار می آید که نیازمند رصد، پییگری و 

استمرار در سطح جامعه است.
اگرچه در حال حاضر به عنوان مثال؛ در بسیاری از شبکه  های 
دیداری و صفحات مجازی از کمک درسی های متفاوت برای 
آموزش کودکان و نوجوانان، استفاده می شود که آنچه به 
موازات این امر نیازمند پیگیری و آموزش در این مسیر 
است، رصد و آموزش کنترل رفتار و هیجانات روحی- روانی 
در افراد جامعه است. توجه بیش از پیش به رفتارعمومی 
و فرهنگ سازی مستمر برای تطبیق با شرایط فعلی در آغاز 
سال نو تا حدی به عنوان پایه اصلی در برابر بیماری قلمداد 
می شود که تکرار نوع رفتار با بیماری، گزینه ای ضروری در 
بازه زمانیِ 20روزه تا سال جدید به حساب می آید و به گفتۀ 
ایوب همتی- مشاور و روانشناس، امروزه خانواده ها تحت 
تأثیر و پیگیر مستمر اخبار مربوط به حوادث کرونا هستند و 
در گروه های دوستانه و خانوادگی بحث و گفت وگو پیرامون 
خطرات و عوارض ناشی از کرونا به وفور وجود دارد و بنابراین 
کودکان نیز ناخواسته در معرض اخبار این موضوع قرار دارند 
که از نظر روانی با توجه به کم بودن میزان دانش و آگاهی 

نسبت به مسأله دچار آسیب های روحی و روانی می شوند.
مورد  اگر  درحالی  کووید19  پیامد  از  ضلع  این  به  توجه 
غفلت واقع شود می تواند اثرات مخرب به جای بگذارد که 
در صورت اجرای برنامه های مدون و مطول در این راستا 

می توان به کنترل رفتارمطلوب در ایام جاری امیدوار بود.
با عنایت به هشدارهای موجود از سوی کارشناسان ذی ربط 
نحوه  برای  نیاز ورود فرهنگ سازی مستمر  و  امر  این  در 
برخورد رفتاری در ایام همه گیری کرونا، باید منتظر بود و 
دید نگرش و راهکار مسئولان در این خصوص با چه اقدام 
و اهدافی در رسانه های ملی و بیلبوردهای شهری مدنظر 
قرار می گیرد و خروجیِ این مسیر می تواند به فرهنگ سازی 

رفتاری کمک کند یا خیر!

سرمقاله

مدیرکل دفتر آبخیزداری و حفاظت خاک سازمان جنگل ها، 
مراتع و آبخیزداری گفت: بهترین راهکار برای حفظ خاک 
و جلوگیری از فرسایش و لغزش زمین، توسعه آبخیزداری 

در کشور است.
به گزارش »دنیای هوادار«، هوشنگ جزی در یک برنامه 
تلویزیونی از فرسایش سالانه حدود ۲میلیارد تن خاک در 
کشور خبر داد و اظهارکرد: بر اثر دو عامل آب و باد به طور 
ایجاد  فرسایش خاک  تن  میلیارد  متوسط سالانه ۱۶.۴ 
اقلیم  این در حالی است که به طور متوسط در  می شود 
کشور) خشک و بیابانی( ما ۷۰۰ تا ۱۰۰۰سال طول می کشد 

تا یک سانتی متر خاک تشکیل شود.
مدیرکل دفتر آبخیزداری و حفاظت خاک سازمان جنگل ها، 
مراتع و آبخیزداری کشور با اشاره به تغییر پوشش گیاهی 
در کشور گفت: در کشور ۲۰میلیون هکتار زمین فرسایش 
بحرانی داریم که در کنار آن تجهیزات صنعتی، جاده و 
کشاورزی قرار دارد. فرسایش خاک، سیل و فرو نشست 

زمین، سه مخاطره جدی کشور است.
به سه دسته  بادی  اینکه مناطق فرسایش  بیان  با  وی 
تقسیم می شود، افزود: مناطق حساس و با اهمیت در 
مناطق گرم و خشک و بیابانی به توجه بیشتری نیاز دارد. 
برای جلوگیری از فرسایش خاک بهترین کار حفظ پوشش 

گیاهی و آبخیزداری است.

جزی درباره راهکارهای مقابله با فرسایش و رفع عوامل 
و تثبیت اراضی کشور اظهارکرد: ۸۴میلیون هکتار مرتع و 
۱۷میلیون هکتار جنگل های کشور باید حفظ شود. اولین 
ضربه در ایجاد فرسایش و لغزش های خاک از بین رفتن 

پوشش گیاهی خاک است.
مدیرکل دفتر آبخیزداری و حفاظت خاک سازمان جنگل ها، 
مراتع و آبخیزداری درباره رابطه بین آب و خاک گفت: 
بهترین راه برای حفظ آب، »خاک« است. بهترین منبع 
طبیعی حفظ آب و استفاده طبیعی از آن نگهداری در دل 

خاک است.
وی افزود: با ایجاد پوشش گیاهی، آب در اراضی شیبدار 
حفظ می شود و کشاورزی رونق می یابد. آبخیزداری برای 
زمین  هکتار  هر  آبخیزداری  است.  ضرورت  یک  کشور 

۱.۵میلیون تومان هزینه دارد.
هوشنگ جزی گفت: تکنیک های آبخیزداری کمک بسیار 
مناسبی برای نگهداری پوشش گیاهی است. در کشور ما به 
تأمین پوشش گیاهی و آبخیزداری توجه چندانی نمی شود. 
برای ساخت یک سد در کشور حدود ۱۲هزار میلیارد تومان 
برابر با هفت سال هزینه آبخیزداری کشور هزینه می شود. 
دارد )متوسط  حدود ۸۰۰هزار حلقه چاه در کشور وجود 
هر ۲کیلومتر مربع یک چاه( که ۴۷۰هزارحلقه چاه مجاز 
و حدود ۳۲۰هزارحلقه غیرمجاز است. این چاه ها تهدیدی 

برای سفره های اب زیر زمینی و فرونشست زمین محسوب 
می شود.

سیدحمیدرضا صادقی - استاد مهندسی حفاظت آب وخاک 
دانشگاه نیز با اشاره به ارزش خاک گفت: خاک یک کالا 
نیست بلکه یک منبع ارائه خدمات است. باید برای خاک 
اعتبار و ارزش قائل شد. اقلیم ایران دارای تنوع بسیار زیادی 
است و ۹۰درصد از مواد غذایی کشور از خاک به دست 

می آید. خاک اولین حلقه چرخه تأمین مواد غذایی است.

محیط زیست

فرسایش حدود ۲میلیارد تن خاک در سال

رئیس مجلس گفت: مجلس بی عدالتیِ ایجاد شده توسط 
دولت در صندوق های بازنشستگی تأمین اجتماعی را به نفع 

کارگران حل می کند.
محمدباقر قالیباف در نشست علنی صبح دیروز مجلس 
شورای اسلامی و در جریان بررسی اصلاحات بخش درآمدی 

لایحه بودجه 1400، در پاسخ به سخنان محمدباقر نوبخت- 
رئیس سازمان برنامه و بودجه مبنی بر تصمیم مجلس 
برای کم کردن سقف حقوق بازنشستگان، اظهارداشت: 
آقای نوبخت توجه داشته باشند که مجلس هیچ گاه دنبال 
این نبوده که مشکل مردم را حل نکند؛ بلکه رفع مشکلات 
اجتماعی،  تأمین  صندوق  بازنشستگی،  های  صندوق 
صندوق تأمین اجتماعی نیروهای مسلح و رفع مشکلات 
حتی  است؛  بوده  ما  دغدغه های  جزو  همواره  کارگران 
کارهایی که دولت مجوزی برای انجام آن دریافت کرده، 

مجلس با نگاه مثبت این موضوعات را دنبال کرده است.
حقوق  سقف  که  نیست  این  قصد  اصلا  افزود:  وی 
بازنشستگان را کم کنیم، هرچند دولت در صندوق های 
بازنشستگی و صندوق تأمین اجتماعی که متعلق به 
کارگران است، رقم افزایش سالیانه را در حد 18درصد نگه 
داشت و مابقی دستگاه ها را تا حدود40 هم افزایش داد که 
این ناعدالتی است و الان هم مجلس در قانون بودجه آن 
را اصلاح می کند تا بخش تأمین اجتماعی برای کارگران 

حل شود.
رئیس مجلس تأکید کرد: منظور این است که ما محل 
تأمین این موضوع را از جایی نیاوریم که مجددا افزایش 
نقدینگی و تورم را داشته باشیم؛ بدین معنا که از طرفی 
کمک به مردم کنیم و از طرف دیگر دست در جیب مردم 

کنیم.
قالیباف همچنین با اشاره به اظهارات رئیس سازمان برنامه 
و بودجه مبنی بر اینکه مجلس حدود سه ماه است که 
لایحه افزایش حقوق بازنشستگان تأمین اجتماعی را اعلام 
وصول نکرده است، گفت: آقای نوبخت می داند که چرا دولت 
لایحه ای دو فوریتی به منظور افزایش حقوق بازنشستگان 
کشوری ارائه کرده است، دولت بعد از تخلف در زمینه 
افزایش حقوق بازنشستگان، لایحه ای را برای اصلاح آن ارائه 

کرده است.
وی ادامه داد: دولت باید برای افزایش حقوق بازنشستگان 
کشوری از مجلس مجوز دریافت می کرد و مجلس با این 

اقدام موافق بود.

عضو کانون عالی شوراهای اسلامی کار معتقد است جبران 
عقب ماندگی مزدی کارگران با اختصاص درصدی از بودجه 
نفت و اختصاص مالیات بر درآمد کارفرمایان به افزایش 

حقوق و پاداش کارگران امکان پذیر است.
علی اصلانی درباره راهکار جبران عقب ماندگی مزدی کارگران 
اظهار کرد: اعتقاد داریم که عقب افتادگی مزدی سال های 
قبل کارگران قابل جبران است و برای این منظور دو پیشنهاد 
داریم اول اینکه همانطور که حقوق دولتی ها از بودجه نفت 
است و از این محل حقوق ها را بالا بردند و جبران کردند، 
درصد کمی از بودجه نفت را هم سرسفره کارگران بیاوریم. 
اگر این اتفاق بیفتد و آن را به گردن کارفرماها نیاندازیم 
از هزینه های زندگی کارگران کاهش می یابد و  بخشی 

عقب افتادگی مزد جبران می شود.
وی ادامه داد: دومین پیشنهاد در بحث مالیات ها است. 
دولت از کارفرمایان دوبار در سال مالیات می گیرد یکی 
مالیات تکلیفی و یکی مالیات بر درآمد که مالیات تکلیفی 

یک وظیفه است و همه باید مالیات حقوقشان را بپردازند.
این مقام مسئول کارگری افزود: اما مالیات بر درآمد مربوط 
به کارخانه ها و شرکتهایی است که در آخر سال که گزارش 
مالی آنها ارائه می شود مثلا ۲۰۰درصد سود می کنند. این 
کارخانه ها باید ۲۵درصد آن را به دارایی بدهند ولی صاحبان 
کارخانه ها می گویند چه خدماتی از اداره مالیات به آنها 
داده شده که باید ۲۵درصد سود پولشان یعنی ۵۰میلیون 

تومان بپردازند؟
اصلانی تصریح کرد: کارخانه ها و بنگاه ها مخالفتی با این 
قضیه ندارند که مالیات بر درآمد قانون باشد منتها می گویند 
به جای اینکه آخر سال ۲۵درصد به حساب دارایی بریزند این 
پول را بابت سود افزایش تولید به عنوان کارانه و پاداش به 
کارگران بدهند و بخشی از دستمزد و افزایش حقوق کارگران 

را جبران کنند.
وی خاطرنشان کرد: اعتقاد داریم راهکارهای زیادی برای 
کمک به معیشت کارگران وجود دارد ولی از زیر بار آن شانه 

خالی می کنیم؛ اگر این پیشنهاد مورد موافقت قرار بگیرد 
هم سهم دولت پرداخت شده و هم از این طریق بخشی از 

عقب ماندگی حقوق کارگران جبران می شود.
عضو کانون عالی شوراهای اسلامی کار در پایان گفت: در 
حال حاضر در برخی دستگاه ها و مجموعه ها نیروهایی 
هستند که به شکل قراردادی مشغول کارند در مقابل عده 
ای دیگر استخدام هستند، یکی حداقل حقوقش ۶میلیون 
تومان و آن یکی دو میلیون و ۸۰۰هزارتومان است، آخر 
سال که عیدی می خواهند بگیرند آن نیرویی که باید 
عیدی کارگری بگیرد، عیدی دولتی دریافت می کند و 
چنین موارد تبعیض آمیزی است که باعث می شود حقوق 
یک دسته از کارگران افزایش پیدا نکند و همیشه در 
هزینه های زندگی عقب باشند در حالی که اگر مکانیسمی 
پیش بینی کنیم که حقوق هر دو گروه متناسب سازی و 
قراردادهای کار ساماندهی شود دیگر شاهد عقب افتادگی 

مزد نخواهیم بود.

رفع تبعیض در صندوق های بازنشستگی به نفع کارگران

دو پیشنهاد برای جبران عقب افتادگی مزدی کارگران

خانه ملت

حقوق کارگران

»دنیای هوادار« یاد و خاطره شهدا به ویژه 

شهید محمد صمیمی فرد  را گرامی می دارد

الهام آمرکاشی

  دبیر تحریریه
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جامعه

مبارزه با فساد و نجات فوتبال نیاز به 
»حداقل هایی« دارد؛

»جادوگر« بازندۀ بزرگ انتخابات
رئیس  خادم  عزیزی 
فدراسیون فوتبال ایران شد 
تا فصل جدیدی رقم بخورد. 
درباره او خواهم نوشت. اما 
روز  انتخابات  بزرگ  بازنده 
بود  کریمی«  »علی  گذشته 
که به رغم علاقمندی عامه 
مردم، در این انتخابات حتی 

به عنوان انگشتان دو دست رای نیاورد.
انجام  باید  فوتبال  پیشکسوتان  که  کاری  اولین  نظر  به 
را  خود  او  چون  است.  کریمی  از  جستن  دوری  بدهند، 
نماینده فوتبالی ها معرفی می کند. کمتر آدم عاقلی وقتی 

قواعد یک بازی را بلد نیست، وارد آن می شود.
اما کریمی و البته »مهدی مهدوی کیا« نه قواعد بازی و نه 
اصول اولیه و ضوابط را می دانستند. امروزه همه می دانند 
بازیکن موفق الزاما مربی موفقی نخواهد شد اما گویا هنوز 
اینکه بازیکن / مربی موفق الزاما مدیر موفقی نمی شود به 
باور عموم نرسیده است. ارائه برنامه در برنامه تلویزیونی یا 
اینستاگرام شاید برای عوام جالب باشد، اما قطعا راه حل 

نجات فوتبال ایران از باتلاقی که در آن گیر افتاده نیست.
البته بخش بزرگی از گناه این اشتباه تاکتیکی کریمی و 
مهدوی کیا بر عهدۀ خبرنگاران با سابقه ای است که دور 
کریمی را گرفته اند و به او مشاوره می دهند. این ها دلسوز 
از موج  کریمی و مهدوی کیا نبودند بلکه می خواستند 
خبری ایجاد شده پیرامون دو ستاره سابق تیم ملی سهمی 

بردارند که به نظر حاصل شد!
کریمی و کریمی ها باید بدانند برای ورود به دنیای مدیریت 
فوتبال، تعداد فالوئرها یا حجم صدای روی سکوها یا گلو 
کرد. شاید  نخواهد  ها  آن  به  لیدرهای کمکی  کردن  پاره 
چنانکه مرحوم حجازی به شکل اعتراضی برای شرکت در 
انتخابات ریاست جمهوری ثبت نام کرد، عده ای بگویند 
شرکت کریمی هم اعتراضی بود. اما اگر چنین بود کریمی 
پس از رای نیاوردن سالن را ترک نمی کرد یا در مصاحبه 
فوتبال  در  تغییر  نفر خواهان  فقط 9  نمی گفت  هایش 

هستند.
به هرحال، مدیریت فوتبال ایران اگرچه در تمام سطوح آلوده 
به رانت و سیاست و لابی و... است، اما برای مبارزه سالم در 
آن هم نیاز به حداقل هایی است که علی کریمی نشان داد 

از آن بهره مند نیست...

دریچه

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »محمدرضا رزمی«

 - شهید مدافع سلامت - را گرامی می دارد

با  البرز اعلام کرد:  مدیرکل مدیریت بحران استانداری 
توجه به افزایش آلایندگی در شهرستان های این استان، 

گروه های حساس حتی الامکان ازمنازل خارج نشوند.
محمدرضا فلاح نژاد اظهارکرد: تحلیل  آخرین الگوهای 
پیش یابی حاکی از پایداری سطوح میانی جو و همراهی 
آن یا روند افزایش فشار سطح زمین است که می تواند 
و  پایینی شده  وارونگی دمایی سطح  موجب  شدید 
افزایش سطح آلاینده ها را به همراه داشته باشد. وی 
اضافه کرد: طبق پیش بینی های انجام شده این آلایندگی 
تا عصر سه شنبه ادامه خواهدیافت و کیفیت هوا را در 
سطح  ناسالم برای  گروه های حساس و بعضی ساعات 

برای همه گروه ها مورد انتظار است.
برای  زرد هواشناسی  آلودگی سطح  افزود: هشدار  وی 
استان صادر شده و انتظار می رود فرمانداری ها، بخشداری، 
دهیاری و سایر دستگاه های اجرایی اقدامات لازم را برای 

پیشگیری و کاستن از سطح آلاینده ها به عمل آورند. وی 
تأکید کرد: با توجه به این شرایط، می طلبد در شهرهای 
استان البرز از انجام هرگونه فعالیتی که منجر به افزایش 

آلودگی هوا می شود، خودداری گردد.
از  شهروندان  و  ورزشکاران  کرد:  خاطرنشان  نژاد  فلاح 
دویدن،  جمله  از  ورزشی  و  فیزیکی  فعالیت  هرگونه 
پیاده روی و سایر فعالیت های ورزشی هوازی در فضای 

باز اجتناب ورزند.
گفتنی است؛ از ابتدای مهرماه سال جاری تاکنون بیش 

از ۲ماه هوای البرز در وضعیت ناسالم قرار گرفته است.
 مدیرکل حفاظت محیط زیست استان البرز نیز گفته 
کیفیت هوای بیشتر شهرستان های این استان برای 
گروه های حساس ناسالم و در وضعیت هشدار قرار دارد.

ایستگاه های  اعلام  اساس  بر  افزود:  فردین حکیمی 
خط  بر  شاخص  البرز،  استان  هوای  آلودگی  سنجش 

در  میکرون(   ۲.۵ از  کمتر  معلق  )ذرات  هوا  کیفیت 
شهرستان های اشتهارد، فردیس و کرج به ترتیب ۱۳۴، 
۱۲۲ و ۱۴۷ است به طوریکه کیفیت هوای کرج در مرز 

رسیدن به وضعیت اضطرار و قرمز است.
البرز پیش بینی  اینکه هواشناسی استان  با بیان  وی 
افزایش آلاینده ها تا امشب را داده، اظهار کرد: هم اکنون 
وزش باد از جنوب به سمت شمال می باشد که آلاینده ها 
را از استان های جنوبی همچون مرکزی، قم و جنوب 
تهران به سمت البرز روانه کرده و موجب آلاینده شدن 
هوای شرق و جنوب شرق استان شده است به طوری که 
بهتری  وضعیت  از  استان  غرب  هوای  کیفی  وضع 

برخوردار است.
قابل ذکر است؛ در استان البرز ۹ ایستگاه سنجش آلودگی 
هوا در تمام شهرستان های استان به جز طالقان مستقر 

است.

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان البرز با بیان اینکه بخش عمده کسب و کار حوزه 
گردشگری استان در جریان شیوع کرونا آسیب جدی 
دیده است، گفت: با این حال متناسب با وضعیت 
کرونایی کشور و استان در حوزه خدمات و فعالیت های 

گردشگری نوروزی برنامه ریزی خواهیم کرد.
به گزارش »دنیای هوادار«، فریدون محمدی اظهارکرد: 
شیوع ویروس کرونا آسیب فراوانی به کسب و کارهای 
آنکه  گردشگری طی یک سال اخیر وارد کرده ضمن 
مشکلاتی برای مسافرت های مردم به وجود آورده است.
وی ادامه داد: با این اوصاف وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی برنامه هایی برای خدمات 
سفر نوروزی از جمله در البرز پیش بینی کرده که در 

صورت مساعدبودن وضعیت اجرا خواهد شد.

وضعیت  شدن  مساعد  صورت  در  گفت:  محمدی 
برای سفرهای نوروزی نباید مقررات بهداشتی و کرونا 
زیرپا گذاشته شود؛ سفرها و خدمات گردشگری باید 
هوشمندانه و حساب شده و مبتنی بر رعایت اصول و 

چارچوب کرونایی  باشد.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
البرز بیان کرد: طبق مصوبه وزارت میراث فرهنگی، 
گردشگری و صنایع دستی باید سفرها در قالب تور 
انجام شود و مسافرت ها طوری باشد که مبدأ و مقصد 

مشخص شود.
محمدی اظهار کرد: در سفرهای هوشمندانه و مدیریت 
و  رستوران ها  مقصد،  و  مبدأ  تعیین  ضمن  شده 
رعایت  و  بهداشتی  تدابیر  تحت  پذیرایی  مکان های 
الزامات و پروتکل ها خدمات ارائه خواهند کرد ضمن 

آنکه رعایت فاصله اجتماعی، استفاده از ماسک و مواد 
ضدعفونی کننده در این گونه مکان ها نظارت و مدیریت 

می شود.
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
استان البرز گفت: طرح سفرهای هوشمندانه بهداشت 

محور بوده و این موضوع در دستور کار است .
وی تأکید کرد: این اقدامات درصورتی عملی خواهد 
شد ستاد ملی کرونا تصمیمی در این زمینه اتخاذ و 
ابلاغ نماید که البته همه اقدامات به تصمیم گیری ها 

بستگی دارد.
مدیرکل میراث فرهنگی البرز بیان کرد: در صورتی که  
برنامه نوروزی و گردشگری اجرا شود برنامه ها در ستاد 
اجرایی خدمات سفر با ریاست استاندار البرز بررسی و 

شرح وظایف دستگاه ها مشخص خواهد شد.

گروه های حساس البرز از منزل خارج نشوند!

ادامۀ آلایندگی ها تا عصر  سه شنبه 

»مدیرکل میراث فرهنگی البرز«:

برای گردشگری نوروزی تصمیم گیری می شود

»البرز« چه خبر؟

استاندار البرز با اشاره به برنامه های استان در افق برنامه 
هفتم توسعه در خصوص مصرف بهینه آب گفت: بر 
این اساس در سال۱۴۰۵ به حدود ۱۹۶میلیون مترمکعب 
صرفه جویی در مصرف آب می رسیم که این امر آرمانی 

نیست و در واقعیت قابل دسترسی است.
به گزارش »دنیای هوادار«، عزیزاله شهبازی در دیداری 
البرز  افزود:  وزارتخانه  در محل  نیرو  وزیر  اردکانیان-  با 
همجوار پایتخت است و اشتراکات فراوان بین این ۲ 
استان موجب شده که مسائل و مشکلات و دغدغه های 
مشترکی نیز داشته باشند، از این رو ضرورت دارد که برای 
پیشگیری از سرایت کمبودها به پایتخت و برعکس، 

تدابیر ویژه ای اتخاذ شود.
وی ضمن تشریح مسائل استان در حوزه آب و فاضلاب، 
اضافه کرد: ریل گذاری بی نظیری در وزارت نیرو جهت 
پویش هر هفته  و  گرفته  ریزی علمی صورت  برنامه 
الف-ب ایران به عنوان یک طرح بیاد ماندنی و ثمربخش 

اجرایی می شود. 
وی ادامه داد: عملیاتی شدن این طرح ها، سبب ساز 
بالندگی و شوق فراوانی برای مردم است و با وجود اینکه 
مدت کمی تا پایان دولت مانده، وزارت نیرو با اهتمام و 
علاقه ویژه ای نسبت به اجرای طرح ها و برنامه ها اقدام 

می کند.
شهبازی گفت: در خصوص طرح سازگاری با کم آبی در 

البرز برنامه ریزی خوبی صورت گرفته و بیش از ۱۴۰جلسه 
تشکیل شده و ۴هزار و ۵۰۰نفرساعت برنامه توسط افراد 

اجرایی شده است.
که  دارد  تقدیر  و  خرسندی  جای  اینکه  بیان  با  وی  
برنامه های وزارت نیرو مقطعی نیست و این قابلیت را 
دارد که در سال های آینده نیز تداوم و استمرار یابد خاطر 
نشان کرد: هم افزایی و همدلی حاکم در استان گره گشایی 
بسیاری از موانع است، از این رو طبق سیاست گذاری که 
در خصوص چاه های غیرمجاز با دستگاه قضائی صورت 

گرفته، برای این امر با برنامه پیش می رویم.
شهبازی با اشاره به اینکه کسری مخازن استان هر سال 
به طور متوسط ۵۶میلیون مترمکعب است، گفت: هر 
سال به طور متوسط ۵۰هزار مهاجر از سایر استان ها وارد 
البرز می شود که این امر با زیرساخت های استان تناسبی 

ندارد.
وی افزود: زیرساخت های لازم برای تأمین آب متناسب 
با جمعیت را نداریم و اکنون یک شهرستان جدید هم 
اضافه شده که باید زیرساخت های مناسبی برای آن فراهم 

شود.
برق صنایع و  البرز گفت: همچنین مصرف  استاندار 
واحدهای تولیدی البرز ۱۱درصد افزایش یافته که نشان 
از پویایی تولید و صنعت در استان دارد و گواه این 
مدعا رشد ۹۴درصدی صادرات استان نسبت به سال 

گذشته است.
وی در بخش دیگری از سخنان خود بیان کرد: طی حضور 
و دستور وزیر نیرو در استان عملیات اجرایی اولین پست 
از ۵درصد  بیش  اکنون  و  آغاز شد  البرز  ۴۰۰کیلوولت 

پیشرفت دارد.
شهبازی گفت: در هفته دولت نیز طبق دستور وزیر نیرو 
حق آبه البرز از محل سدهای مستقر در استان ۵۵ میلیون 
مترمکعب افزایش یافت ولی زیرساخت های لازم اعم از 
تصفیه خانه برای بهره برداری از این امکان مهم فراهم 

نیست.
وی افزود: بر این اساس درخواست می شود برای تأمین 
زیرساخت ها نیز عنایت ویژه ای به استان صورت گیرد، 
همچنین  رینگ سراسری شبکه آبرسانی البرز نیز مورد 
تقاضا است چراکه این امر آغاز شده و درخواست تکمیل 

آن را داریم.
در  که  مصنوعی  تغذیه های  بحث  در  گفت:  شهبازی 
هشتگرد و فردیس نیز چندی پیش اجرایی شد، انتظار 

می رود که همچنان البرز مورد توجه قرار گیرد.
از  یک  هیچ  اشتهارد  و  کرج  جز  به  افزود:  وی 
شهرستان های البرز ردیف اعتبار در خصوص فاضلاب 
ندارند که اختصاص اعتبار برای آنها مورد درخواست 
از پساب  برداری  بهره  برای  را  بتوان بستری  تا  است 

نیز فراهم کرد.

»استاندار البرز« پیش بینی کرد:

۱۹۶ میلیون مترمکعب صرفه جویی آب در سال ۱۴۰۵ 

محمد حیرانی

 نویسنده و روزنامه نگار



4
روزنامه

دوشنبه 11 اسفند 99 -  شماره  699

جامعه »دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »احمد بیرشک« - یاضی دان، 
تقویم نگار، پژوهشگر تاریخ علم، و مدرسه دار فقید - را گرامی می دارد

نتایج انتخاباتِ روز گذشته فدراسیون فوتبال و راه یافتن 
»کیومرث هاشمی« و »شهاب الدین عزیزی خادم« به دور دوم 
و حذف کریمی به خوبی نشان می دهد در فضای روز گذشته 

چه تلاش مذبوحانه ای است اصلاحِ رویه ها....
وقتی می شود سکوت کرد و سُود برد و همراه شد و خودی 
بود و مثل خیلی ها رُل )آدم های خوب( بازی کرد، کریمی 

شدن چرا؟ 
فوتبالِ ما خادم و تاج و ساکت و کفاشیان و بهاروند و... می 
خواهد و روسای هیات هایی که تا کمر دولا شوند، نه کسی 

که دَربیفتد و خط و نشان بکشد!
نمی دانم حالِ کریمی چگونه است، قطع یقین از قبل هم آگاه 

بوده در چه بازی خطرناکی پا گذاشته و حتی می دانسته که 
رکب می خورد و چه و چه، ولی به نظرم درسی شد تا بداند 
که به قولِ جواد کاظمیان، باید بیشتر سرگرمِ تمرین باشد و 
کارهای روزانه و بیزینس، نه آنکه دائم با این و آن گلاویز 
بشود! کریمی اگر رویه همین آدم ها را پیش می گرفت یقین 
بدانید دیروز با بیش از ۵۰ رای رئیس می شد، نه آنکه تنها با 
۹ رای بنشیند و ببیند که از بین عزیزی خادم و هاشمی کدام 

رئیس می شوند.
به نظرم اصلاح امور هم سیاستی می خواهد که کریمی از آن 
بی بهره بود. باید ابتدا خودی بود و قابل اعتماد تا بتوانی، و 
الا تا وقتی ببینی و حرف های بودار بزنی، در دایره خودی ها 

هیچ جایگاهی نداری.
امروز یادگاری خوبی برای کریمی بود، امیدوارم قدر بداند و 
قدر بدانیم، تلاش او برای اصلاح بدی ها و دل شیری که 
او را مجاب کرد وارد این کارزار شود واقعا ستودنی است، به 
قولی چیزی از ارزش های او کم نمی شود و او همچنان 
محبوب باقی می ماند و مردمی )چه بسا بیشتر از گذشته(، 
اما باید یاد بگیریم »تا زمانی که زور لازم را نداریم آستینِ 

دعوا بالا نزنیم!«

نماینده سازمان جهانی بهداشت در ایران گفت: اطمینان دارم 
که ایران در ساخت واکسن یکی از پلتفرم های موفق منطقه 

را خواهد داشت.
به گزارش »دنیای هوادار«، کریستف هملمن در مراسم تقدیر 
از بهورزان، مربیان و مراقبین سلامت نمونه کشور که به صورت 
ویدیوکنفرانس برگزار شد افزود: دیروز توانستم خطوط تولید 
واکسن پاستور را  مشاهده کنم و فکر می کنم ایران بسیار 
برای ساخت واکسن  پیشرفته است و امیدوارم در تلاش 
داخلی، موفق باشید و به کشورهای دیگر نیز کمک کنید، 
اطمینان دارم که در ساخت واکسن، ایران یکی از پلتفرم های 

موفق منطقه را خواهد داشت.
های  درس   ۱۹ کووید  اپیدمی  از  ما  داشت:  اظهار  وی 
زیادی آموختیم، یکی از مهم ترین درس ها این است که 
سیستم سلامت، یک سیستم با ارائه خدمات برابر برای 

همه مردم است.
وی افزود: ایران در زمینه استفاده از نیروهایی به نام بهورزان 
یک نمونه خاص است. این نیروها )بهورزها( ارتباطی بین 
نظام سلامت از نظر فیزیکی و امکانات و تسهیلات و مردم و 

خانواده هایی که به آن مراجعه می کنند، هستند.
هملمن ادامه داد: اخیرا در کمپین ملی کنترل فشارخون که 
در ایران انجام شد، ماهیت خانوارها برای تقویت و افزایش 
سلامتی بیشتر تقویت شد، همچنین در تمامی کمپین هایی 
که در طول کووید ۱۹ شکل گرفتند، نیروهای مازاد نیز وارد 
عمل شدند و به بهورزها کمک کردند، از بسیج گرفته تا هلال 

احمر؛ چراکه همانطور که دیدیم بهورزها نیازمند حمایت و 
کمک همه جانبه هستند.  نماینده سازمان جهانی بهداشت 
در ایران بیان کرد: در حال حاضر حدود ۷۰ درصد جمعیت در 
شهرها زندگی می کنند، اما در مناطق روستایی نیز همین 
شبکه PHC  و بهورزهای قدرتمند برای ارائه خدمت حضور 
دارند. چه بسا در دوران کرونا نیز قابلیت ها و پتانسیل های 
سیستم شبکه را در نقاط پرجمعیت سنجیدیم و اکنون می 

دانیم در کدام نقاط این سیستم باید تقویت شود.

تاکید بر تقویت سیستم های الکترونیک

وی با تاکید بر تقویت سیستم های الکترونیک، گفت: در 
بازدید اخیر مدیر منطقه ای سازمان جهانی بهداشت از ایران، 
ایشان در زمینه تلاش های پیشگیرانه و ردیابی تماس ها، 
تحت تاثیر قرار گرفته بودند که اینچنین دیتابیس فعالی وجود 
دارد. این باعث شد که کمپین های شما بسیار هدفمندتر 
عمل کرده و تلاش های پیشگیرانه شما برای گروه های 

پرخطر مفیدتر باشد.
بالاترین  سخت،  دوران  این  در  کرد:  خاطرنشان  هملمن 
قدردانی ها و تشکرها و احترام ها را به بهورزان تقدیم می 
کنم. همچنین، عمیق ترین همدردی را برای از دست دادن 
نیروهای ارزشمند نظام سلامت در مقابله با کووید ۱۹، ابراز 
می دارم. در مقابله با کووید ۱۹، اهمیت نیروهای خط مقدم 
نظام سلامت نمایان شد و دیدیم که کادر سلامت در مبارزه با 

بیماری ها تا چه اندازه تاثیرگذار هستند.

معاون امور جوانان وزارت ورزش با اشاره به رشد ۵ درصدی 
آمار ازدواج گفت:اگر پرداخت وام ازدواج با این شیب ادامه 
یابد،تا پایان سال دولت ۵۰ هزارمیلیارد تومان وام ازدواج 
فقط در این یک سال پرداخت کرده و با احتساب سال های 
گذشته، این دولت بیش از ۱۰۰ هزار میلیارد تومان وام 

ازدواج پرداخت کرده است.
در  تندگویان  محمدمهدی  هوادار«،  »دنیای  گزارش  به 
هفتاد و هفتمین جلسه ستاد ملی ساماندهی امور جوانان 
در خصوص همکاری های مشترک با سازمان تبلیغات 
اسلامی گفت: در سال های اخیر همکاری های خوبی با 
این سازمان داشته و داریم و امروز در جهت روند فعالیت 
ها و افزایش و گسترش این فعالیت ها و بهره گیری از 

ظرفیت های هر دو طرف، تفاهمنامه ای امضا شد.
وی ادامه داد: استفاده از ظرفیت مساجد و جایگاه جوانان 
و تشکل های جوانان برای سیاستگذاری های کلان کشور 
در کنار آموزش و ترویج موضوعات اخلاقی و فرهنگی در 
جامعه جوان و  تولید مشترک و بهره گیری از ظرفیت های 
مشترک در حوزه ورزش و ورزشکاران در راستای افزایش 
غنای فرهنگی و اخلاقی در این حوزه برخی از اهداف این 

تفاهمنامه است.
جهاد  با  مشترک  همکارهای  به  همچنین  تندگویان 
این  اخیر  سال  چند  در  گفت:  و  کرد  اشاره  دانشگاهی 
همکاری ها موجب کارهای خوبی هم در حوزه ورزش 
و هم حوزه جوانان شد و مهمترین اتفاق خوبی که باعث 
افتخار است، مهارت آموزی سربازان بود که با استفاده از 
ظرفیت جهاد دانشگاهی انجام شد و دستاوردهای خوبی 
داشت که مورد تفقد مقام معظم رهبری قرار  گرفت و 
ایشان مجوز امریه ۶ ماه پایانی خدمت سربازی را برای 
فعالان سمن های جوانان صادر کردند که برای اعتبار سمن 

های جوانان بسیار ارزشمند است.
وی تاکید کرد: تمام این گواهی ها که پایان دوره »سرباز 
مهارت« اعطا می شود قابلیت ترجمه دارد و با سه امضا 

تقدیم سربازان می شود.
اظهار  جوانان  و  ورزش  وزارت  در  جوانان  امور  معاون 
در  دانشگاهی  جهاد  همکاری  با  را  منش  مراکز  داشت: 
راستای اشتغالزایی، سال گذشته در پنج استان به صورت 
پایلوت آغاز کردیم که امسال به ۱۰ استان افزایش دادیم 
که خروجی آن ایجاد ۱۲۰۰ شغل بود و سال آینده در همه 

استان های کشور مراکز منش را ایجاد خواهیم کرد.
از مهم  تندگویان خاطرنشان کرد: معتقدم مهارت یکی 
ترین مشکلات موجود بین جوانان است به همین دلیل 
چندین بار اعلام کردیم آموزش و پرورش باید برنامه ریزی 
کند تا ۴۰ درصد از حضور دانش آموزان به آموزش های 
مهارتی پرداخته شود. این موضوع شروع شده و تحولاتی 
امیدوارم  اما  است،  گرفته  شکل  پرورش  و  آموزش  در 
افزایش پیدا کند تا شاهد تحولی در خروجی آموزش و 

پرورش و دانشگاه ها باشیم.
معاون امور جوانان در وزارت ورزش و جوانان ادامه داد: در 
هر جلسه ستاد موظف هستیم دو جوان را معرفی کنیم 

تا گزارش مجمع جوانان استان خود را ارائه دهند. امروز 
استان کردستان و کرمان را انتخاب کردیم تا اقدامات خود 
در زمینه آسیب های اجتماعی، اشتغال زایی، آموزش و... 
ارائه دهند که به شخصه شاهد فعالیت های خوب آنها 
بودم اما متاسفانه به دلیل ایجاد مشکلاتی نتوانستیم 

میزبان استان کرمان باشیم.
وی با بیان این که شورای عالی جوانان فردا به ریاست 
معاون اول رئیس جمهوری برگزار می شود، گفت: حضور 
جوانان در ستادهای ساماندهی امور جوانان سال گذشته 
مصوب شد و با احکامی از سوی وزیر ورزش و جوانان در 
این ستادها حضور دارند تا جوانان برای امور خود تصمیم 
گیری کنند و اینگونه نباشد مدیران در اتاق خود نشسته و 

برای آنان تصمیم گیری کنند.
وی با اشاره به افزایش تعداد سمن های جوانان افزود: 
در حال حاضر حدود ۳۴۰۰ سازمان مردم نهاد جوانان در 
کشور فعالیت می کنند که امیدواریم تا پایان دولت به آمار 

۳۷۰۰ سمن برسیم.
تندگویان همچنین به رتبه بندی سمن های جوانان اشاره 
کرد و گفت: رتبه بندی سمن ها از دیگر اقدامات ماست 
که در جهت توجیه دلایل استفاده از یک تشکل می توان 
استفاده کرد و هفته آینده به مناسبت عید مبعث برترین 
های رتبه بندی را در تبریز اعلام و از آن ها تقدیر خواهیم 

کرد.
وزارت  نظارت  با  قانون تشکل ها  تندگویان عنوان کرد: 
کشور تدوین شده و در مجلس هم پیگیری لازم انجام 
شده است؛ اگر این لایحه یا طرح تبدیل به قانون شود، 
بسیاری از مشکلات از جمله تداخل و موازی کاری ها 

برطرف می شود.
اشاره  با  وزارت ورزش و جوانان  در  امور جوانان  معاون 
به کارهای مشترک معاونت امور جوانان با کمیته امداد، 
گفت: خدمت در حوزه آسیب های اجتماعی یکی از رسالت 
های این دو نهاد است که امیدواریم با تفاهم نامه امروز 

این همکاری ها گسترش یابد.
به گفته وی، تبادل تجربیات، استفاده از ظرفیت سمن 
ها برای کمک به مددجویان کمیته امداد، در اختیار قرار 
دادن ظرفیت مشاورین به مددجویان، ساماندهی نوجوانان 
مددجو، توانمندسازی و آموزش برای خیرین و کارهای 
داوطلبانه از جمله اهداف و برنامه های این تفاهم نامه 

است.
معاون امور جوانان در وزارت ورزش و جوانان در پایان 
با اشاره به افزایش امار ازدواج در سال جاری گفت: پس 
از ۲۵ سال که هر سال با کاهش ازدواج مواجه بودیم، 
با همین  اگر  و  بودیم  روبرو  درصدی  رشد ۵  با  امسال 
شیب پرداخت وام ازدواج جلو برود، تا پایان سال دولت 
۵۰ هزارمیلیارد تومان وام ازدواج فقط در این یک سال 
پرداخت کرده است و با احتساب سال های گذشته، این 
دولت بیش از ۱۰۰ هزار میلیارد تومان وام ازدواج پرداخت 
کرده که مجموع همه این اقدامات به روند افزایش ازدواج 

کمک کرده است.

نتایج »انتخابات فدراسیون« چه چیزی را به ما نشان داد؟

جنگیدن هم سیاست می خواهد!

»نماینده سازمان جهانی بهداشت«:

ایران در ساخت واکسن یکی از پلتفرم های 
موفق منطقه را خواهد داشت

»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

دولت در ۸ سال گذشته چقدر 
وام ازدواج پرداخت کرده است؟

مکث

بهداشت

گزارش

مصطفی فراغت

 نویسنده و روزنامه نگار
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شتی درمانی البرز دانشگاه علوم پزشكی و خدمات بهدا
مرکزپزشكی، آموزشی ودرمانی شهید رجایی

 

ریو  آندره  از  اثری   La Vie Est Belle زیباست زندگی  آلبوم موسیقی کلاسیک 
 André با نام کامل( Andre Rieu ویولنیست و رهبر ارکستر پرآوازه است. آندره ریو
Léon Marie Nicolas Rieu( نوازنده ویولن و رهبر ارکستر مشهور هلندی است. 
این هنرمند هلندی به واسطه ارائه عامه پسند از موسیقی نقاط مختلف دنیا و 

همچنین موسیقی کلاسیک از شهرت و محبوبیت زیادی برخوردار است.
آلبوم زندگی زیباست یکی از نقاط درخشان کارنامه این هنرمند است و یا به 
بیان بهتر، درخشان ترین نقطه کارنامه او است. آندره ریو با این آلبوم توانست به 
جایگاهی درخور در دنیای موسیقی دست یابد که پس از آن با اجرای پرشکوه از 
آثار کلاسیک ادامه یافت. در این آلبوم موسیقی بی کلام، شنونده اثری کراس 
اور هستیم که در آن سازبندی در بالاترین سطح خود انجام شده است. در این 
آلبوم شنونده آثاری تلفیقی از موسیقی ملل و جاز تا موسیقی کلاسیک هستیم. 
او در این آلبوم به موسیقی نقاط مختلف دنیا از جمله روسیه )قطعه پالیوشکا 
 Amazing )قطعه  سلتیک  موسیقی  و  اسکاتلند   ،)Polyushko-Polye پولیه 
Grace( و ... گریز داشته است.  موسیقی این آلبوم به خوبی حس امید و 
 La طراوت و آینده نگری را به شنونده منتقل می کند و به همین سبب می توان
Vie Est Belle ساعت ها و روزها به شنیدن این آلبوم مشغول شد و از شنیدن 

آن احساس خستگی نکرد.

La Vie Est Belle
::   آندره ریو     ::  

خلاصه داستان: مستندساز آمریکایی جیمز لانگلی بعد از سال ها با مستند تازه خود 
نگاهی به گروهی از دانش آموزان و معلمان افغانی دارد که در بحبوحه مشکلات 

به زندگی ادامه می دهند...
در بخشی از نقد و بررسی فیلم به قلم Kate Evlich - کیت اولیچ، آمده است: 
بیش از یک دهه است که فیلمساز »جیمز لانگلی« )James Longley( مستند 
نامزد اسکار خود یعنی »عراق تکه تکه شده« )Iraq in Fragments( محصول سال 
۲۰۰۶ را عرضه کرد. برای سال های متمادی، او وقت خودش را در کابل، افغانستان، 
در منطقه »مدرسه دقیقی بلخی« و اطراف آن گذراند. او آن جا شاهد کلاس های 
مختلف بود و به دنبال برخی از دانش آموزان مدرسه و وسایل آن جا می رفت، 
تمامی آن هایی که سعی داشتند تا در ظهور خطری چون طالبان و فعالیت نظامی 
آمریکا در آن جا زندگی خود را تنظیم کنند. نتیجه  آن به صورت فیلم، »فرشته ها 
از جنس نورند« )Angels Are Made of Light، یک پرتره پرزرق و برق به شکلی 
اشتباه از شهری است که، اگرچه دیگر به شکلی معمول تحت محاصره نیست، ولی 
هنوز هم نشانه های بسیار واضحی از اشغال اخیر و خشونت را با خود به همراه 
دارد. ساختمان ها در حال فروپاشی اند، چاله های آب متعفن کوچه های گل آلود را 
پر کرده اند، چنین چیزهایی بسیارند. ولی تصویر اساسی یکی از بالون های نظارتی 

آمریکایی است، چنان در آسمان معلق است و...

Angels Are Made of Light - فرشته ها از جنس نورند
::    فازولا  ::

چگونه گورخر راه راه شد؟ و سایر داستان های داروینی من درآوردی، کتابی در زمینه 
زیست شناسی و بیولوژی حیوانات و انسان نوشته لئو گراسه، زیست شناس تکاملی 
۲۹ساله فرانسوی است. عنوان این کتاب هم شاره به پژوهش خود گراسه در دوران 
دانشجویی اش دارد. موضوع این پروژه الگوی راه راه گورخرها و ارتباط شان با رفتار آنها 
بود. گراسه می خواست ببیند آیا میان این الگوها و شخصیت گورخرها رابطه ای وجود 
دارد یا نه. کتابی که در دست دارید یکی از معدود آثاری در زمینه زیست شناسی 
نظری است که برای خواننده عمومی نوشته شده است. زیست شناسی نظری در برابر 
زیست شناسی تجربی قرار می گیرد و رشته ای است که در آن برای شناخت اصول حاکم 
بر رفتار یک سیستم از مدل های ریاضی استفاده می شود. زیست شناسی نظری آکنده از 
جذابیت های بی نظیر است و اسراری از طبیعت آشکار می کند که معمولاً با کار تجربی 
به زحمت می توان آنها را کشف کرد. گراسه در کتاب چگونه گورخر راه راه شد، مطالبی 
درباره انتخاب طبیعی و تکامل زیستی جانوران مطرح می کند که خواندنش برای 
تمامی کسانی که به مطالب علمی علاقه دارند جذاب است. مطالبی درباره تولید مثل 
حیوانات، اسرار رفتار جانوران، موجودات استثنایی مثل سوسگ های سرگین غلطان و 

گورکن های عسل خوار، عامل انسانی به عنوان نابود کننده دنیای جانوران دیگر.
تمامی علاقه مندان به مطالب علمی درباره زندگی و تکامل جانداران را به خواندن 

این اثر جذاب دعوت می کنیم.

چگونه گورخر راه راه شد؟- لئو گراسه
::  ترجمه: کاوه فیض اللهی    ::

کتابفیلم موسیقی

»دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »عسل بدیعی« فرهنگی
- هنرپیشه فقید - را گرامی می دارد

بشنویم | ببینیم | بخوانیم

رئیس دانشگاه علوم پزشکی البرز گفت: سه بیمار مبتلا 
به کرونا طی ۲۴ ساعت گذشته در این استان جان خود 

را از دست دادند.
محمد فتحی  با اشاره به آخرین وضعیت کرونا در البرز 
اظهار کرد: در ۲۴ ساعت گذشته تعدادی با علائم مشکوک 
به بیمارستان های استان مراجعه کردند که از این تعداد 

۲۱ نفر بستری شدند.
نفر شامل موارد  اینکه در حال حاضر ۲۸۵  بیان  با  وی 
البرز  بیمارستان های  در  مشکوک  و  محتمل  قطعی، 

بستری هستند، تصریح کرد: از این تعداد ۸۸ نفر بیمار 
قطعی کووید - ۱۹ هستند، همچنین طی این مدت سه 
و مجموع  داده اند  از دست  را  کرونایی جان خود  بیمار 

جان باختگان به ۲ هزار و ۷۴۶ نفر رسیده است.
رئیس دانشگاه علوم پزشکی البرز مجموع موارد بستری 
شامل قطعی، محتمل و مشکوک در البرز از ابتدای شیوع 
کرونا تا به امروز را ۳۱ هزار و ۸۶۲ نفر اعلام کرد و متذکر 
شد: از ابتدای شیوع کرونا تاکنون ۲۸ هزار و ۸۲۶ نفر از 

مراکز درمانی ترخیص شده اند.

سومین قطعه از پروژه موسیقایی »همساز« با همنوازی 
نوازندگان سازهای کوبه ای گروه موسیقی شهناز و به یاد 

مرحوم محمدرضا شجریان منتشر شد.
تنبک  همنوازی  با  »همساز«  پروژه  اجرای  از  سوم  گام 
و دف و با نوازندگی حمید قنبری و حسین رضایی نیا 
تنظیم و منتشر شد. این دو هنرمند به عنوان نوازندگان 
سازهای کوبه ای در گروه موسیقی شهناز فعالیت داشته اند 
و بنابراین سومین قطعه از پروژه موسیقایی »همساز« به 
تجدید خاطره اجراهای این گروه موسیقی و پاسداشت یاد 

و خاطره زنده یاد محمدرضا شجریان اختصاص دارد.
پروژه موسیقایی »همساز« ایده ای برای جایگزینی رفاقت ها 
به جای رقابت ها و همچنین توسعه همدلی و هم اندیشی 
و صمیمیت در مسیر همنوازی های موسیقایی است که 
موسیقی  پژوهشگر  و  کارشناس  قنبری،  حمید  توسط 

پیشنهاد و اجرا شد.

تا کنون دو قطعه از این پروژه با حضور و نوازندگی حمید 
قنبری با پژمان حدادی و وحید اسداللهی با سازهای تنبک 
در فضای  قالب کلیپ های کوتاه تصویری  در  ناقاره  و 

مجازی منتشر شده است.
گروه موسیقی شهناز متشکل از نوازندگان جوان، در سال 
1387 توسط مرحوم محمدرضا شجریان بنیان نهاده شد 
و سرپرستی نوازندگان گروه را مجید درخشانی به عهده 
عنوان  به  نیا  رضایی  حسین  و  قنبری  حمید  داشت. 
نوازندگان تنبک، دف و دایره با گروه شهناز همراه بوده اند.
این گروه در حدود 7 سال، کنسرت های متعددی را در 
اجراهای  آخرین  در حقیقت  و  اجرا کردند  سراسر جهان 
رسمی زنده یاد شجریان با نام های رندان مست و مرغ 
خوشخوان همراه با این گروه انجام شد. مرحوم شجریان 
در آخرین اجرای خود همراه گروه شهناز در فستیوال قونیه 

به روی صحنه رفت.

»رئیس علوم پزشکی البرز« خبر داد:

روز گذشته سه بیمار کرونایی جان باختند

انتشار سومین قطعه پروژه »همساز« به یاد محمدرضا شجریان

پزشکی

موسیقی

جهان سینما

جشنواره فیلم تلوراید فیزیکی برپا می شود
جشنواره فیلم تلوراید خوشبین است که 
بتواند به صورت فیزیکی و با درنظر گرفتن 
امنیت شرکت کنندگان در ماه سپتامبر در 

شهر کوهستانی کلرادو برگزار شود.

اسکورسیزی و دی کاپریو برای فیلم تازه از سرخپوستان 
مشاوره گرفتند

کایریو  دی  لئوناردو  و  اسکورسیزی  مارتین 
برای ساخت فیلم جدیدشان با رهبران قبیله 
اوسیج ملاقات کردند. مارتین اسکورسیزی و 
لئوناردو دی کاپریو اکنون در اوکلاهما هستند 

تا مراحل آماده سازی تولید فیلم »قاتلان ماه 
کامل« را برای بهار پیش رو فراهم کنند.

»مشمشه« به اکران آنلاین رسید
کارگردانی  به  »مِشمِشه«  سینمایی  فیلم 
شاهد احمدلو و تهیه کنندگی علی یاور از 
روز چهارشنبه 13اسفند به صورت آنلاین در 

پلتفرم »آپرا« به نمایش در می آید.

»کلاس  برای  هندی  جشنواره  از  جایزه  سه 
رانندگی«

فیلم کوتاه »کلاس رانندگی« به کارگردانی 
فیلم  جهانی  جشنواره  از  ریاحی  مرضیه 

»سینما-سفر« هند سه جایزه گرفت.

نمایش »هفته شانزدهم« در جشنواره آمریکایی
فیلم کوتاه »هفته شانزدهم« به کارگردانی 
هاشم جهرمی و تهیه کنندگی پویان صادقی 
در هشتمین دوره جشنواره فیلم کوتاه لس 
 Los Angeles Short Film Festival آنجلس

شرکت می کند.
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ورزشی »دنیای هوادار« یاد و خاطر زنده یاد »شعبان محمدی«

 - پیشکسوت فقید والیبال - را گرامی می دارد

حواست هست که چقدر مشمئزکننده شده ای!؟

»محمود« واپسین ریاکار نیست 

»توکلی«:

به دنیای قهرمانی برنمی گردم

دیدگاه

ورزش بانوان

چند وقتی است دل و دماغ نوشتن ندارم. از شما چه پنهان 
آنقدر از رفتارهای نا اهل سیاسیون کشور عصبی هستم که 
می ترسم چیزی بنویسم و به زیان خودم و این جریده وزین و 
محترم تمام شود. از سیاسی کاری های فوتبالی که بوی خیانت 
می دهد و نمونه اش را در محرومیت »عیسی آل کثیر« دیدیم 
تا پروژه سازی های ناجوانمردانه اصلاح طلبان بر سر مازوت و 
واکسن کرونا و... که جملگی ظاهرا نشان از این دارد که تازه 
اول راه است و تا انتخابات قرار است با قدرت پیش برود و با 
پلیدترین شکل ممکن شانس حریف را در انتخابات پیش رو از 
بین ببرد پس از همه این ها - حالا هم اراجیف دوباره موجود 
سیاسی مشمئزکننده ای به نام »محمود« که در ادامه هذیان 
پراکنی هایش استارت جدیدی زده برای فتح تپه های دیگری. 
این آخری دیگر به جد جگرم را بیش از پیش سوزاند و مرا 
حتی نا امیدتر هم کرد چرا که احساساس می کنم در محاصره 

مشتی مسئول دو رو و مزور و ریاکار قرار گرفتم که وقتی پست 
و مقامی در کشور ندارند تازه »خود واقعی شان« برملا می شود. 
کافی است مصاحبه »محمود« با شبکه تلویزیونی »الجدید« 
لبنان را ببینید تا بفهمید از چه صحبت می کنم. باورتان نمی 
شود این فرد که در حال مصاحبه با مجری شبکه لبنانی لست 
همان رئیس جمهوری است که زمانی به خاطر زیر سوال 
بردن هولوکاست دنیایی را به چالش گرفته بود. همان کسی 
که بسیاری از مردم دنیا و منطقه او را نماد مقاومت علیه 
زورگویی مستکبران و امپریالیسم و صهیونیست جهانی می 
پنداشتند و از او برای خود اسوه و الگو ساخته بودند. باورتان 
نمی شود این همان کسی است که در پاسارگاد و در کنار 
مقبره کوروش بزرگ حاضر می شد و مشاور ارشدش که به 
نوعی مرشد و مراد او هم بود، دم از »مکتب ایرانی« می زد. 
حالا همان فرد در کمال وقاحت به جبهه مقاومت حمله می 
کند و حرف هایی می زند که اگر شما صدا و تصویر احمدی 
نژاد را نداشتید و صرفا متن سخنان او را می خواندید تصور 
می کردید  یک مقام سعودی یا صهیونیستی است که دارد 
در باب ایران و جبهه مقاومت صحبت می کند. همان فردی 
که سمپات و علاقه مند مکتب ایرانی بود و رگه های پر رنگ 
و جدی ای از ملی گرایی ایرانی را در رفتارهایش در زمان 
تصدی امور، بروز می داد حالا در مقابل جعل نام خلیج فارس 
به نام ضد ایرانی و نامانوس با تمامی پروتکل های جهانی 

-خلیج عربی!؟ ساکت می نشیند و نه تنها هیچ واکنشی 
نشان نمی دهد بلکه به خاطر حب دیده شدن و شهوت جلوه 
گری، ولو یکبار از نام خلیج فارس هم استفاده نمی کند تا 
هیچ یک از میزبانان ضد ایرانی اش در شبکه الجدید لبنان 
کوچکترین نارضایتی از اباطیل ضد ایرانی اش به دل نگیرند. 
به خدا قسم همین دکتر روحانی ای که اینقدر از ایشان 
بابت رفتارهای غلط اقتصادی و سیاسی اش دل خونی دارم، 
هیچوقت در باب مسائل امنیتی ایران به خصوص در حوزه 
جبهه مقاومت، کمترین اصطکاکی با مردان امنیت ساز ایران 
در این حوزه نداشته و حتی شهید سلیمانی در این باب به 

مراتب با دولت ایشان در حوزه جبهه مقاومت راحت تر بود 
تا دولت احمدی نژاد. اما اصل ماجرا آنجاست که این همه 
چرخش و پشتک و وارو زدن در مسائل سیاسی در بین 
سیاسیون کشور به محض رفتن از صحنه قدرت دیگر حالم 
را به هم زده و به مرز تهوع رسانده است. احمدی نژاد آخرین 
ریاکارانه  نیست که  این دست جانداران سیاسی  از  نمونه 
به مسند امور در این کشور رسیده اند و بر کرسی صدارت 
نشسته اند و معلوم نیست چند »محمود« دیگر در صف بر 
افتاب افتادن ریاکاری شان هستند و چه تعدادشان منافقانه 

بر کرسی خدمت، در حال خیانت به کشورند...

برای  تصمیمی  که  گفت  کشورمان  کار  دوومیدانی  بانوی 
بازگشت به دنیای قهرمانی در این رشته ندارد و می خواهد به 

مربیگری بپردازد.
به گزارش »دنیای هوادار«، سپیده توکلی- سرمربی این تیم اظهار 
کرد: ما و ورزشکاران در قالب تیمی بودیم که چند سال در کنار 
هم بودیم، اما امسال حامی نداشتیم و با رایزنی هایی که صورت 

گرفت، شرایط برای حضور در سداد مهیا شد. ما پنج سال قهرمان 
کشور شدیم و امیدوارم امسال هم قهرمان شویم و روی سکو 

برویم.
که  مشکلاتی  و  اقتصادی  مسائل  به  توجه  با  گفت:  وی 
هست، تیم ها با مشکل مواجه شدند. مسئولان تیم قبلی ما 
نمی خواستند به بازیکنان پول بدهند  و من اجازه گرفتم که 

لیگ امسال را در تیم دیگری باشیم.
سرمربی تیم دوومیدانی بانوان سداد عنوان کرد: بدنه اصلی تیم 
از نوجوانان و جوانان هستند که در تیم ملی حضور دارند و 
رکورددار ماده خودشان هستند.  امیدوارم در تابستان بتوانیم 
این بهتری را تشکیل بدهیم. توکلی درباره احتمال بازگشت به 
دنیای قهرمانی پس از خداحافظی که چندماه قبل داشت، گفت: 
در حال حاضر تصمیمی برای بازگشت به دنیای قهرمانی ندارم 
و خوشحالم در بخش دیگری از دوومیدانی فعالیت می کنم. 
امیدوارم به بقیه کمک کنم تا رکوردهای خوبی به ثبت برسانند.
وی درباره شرایط لیگ امسال بانوان عنوان کرد: سه تیم برتر 

در لیگ داریم که ما، سپاهان و پلیمر خلیج فارس هستیم که 
پلیمر هزینه هنگفت کرده و بهترین ها را جذب کرده است. هر 
سه تیم شرایط خوب دارند و امیدواریم بهترین جایگاه را نیز 
کسب کنیم. وی درباره مبلغ قرارداد ورزشکاران گفت: از پارسال 
سقف قراردادها بالا رفته  و ما هم مجبور شدیم بودجه تیم 
را دو برابر کنیم تا با آنها رقابت کنیم. ما طبق قرارداد تصمیم 
گرفته ایم به هر کدام از اعضای تیم که در رده های اول تا چهارم 

ماده خود قرار بگیرند، پاداش پرداخت می شود.
توکلی در پایان صحبت هایش ابراز امیدواری کرد: در دوره جدید 

فدراسیون از بانوان حمایت بیشتری شود.

گوشه و کنار

تیم پلیمر خلیج فارس از لرستان قهرمان رقابت های لیگ برتر بوکس شد.
رقابت های لیگ برتر بوکس که از چهارم اسفند با حضور 10 تیم در سالن دو هزار نفری 
مجموعه ورزشی پنجم مرداد اراک آغاز شده بود، با قهرمانی تیم پلیمر خلیج فارس 
به پایان رسید. در دیدار پایانی این رقابت ها پلیمر خلیج فارس موفق شد با حساب 

هفت بر یک هیات بوکس خوزستان را شکت دهد.
امید احمدی صفا، سجاد محمدپور، باقر فرجی، فرهاد مرادی، شاهین موسوی، میثم 
قشلاقی، طوفان شریفی و مجید جمشیدوند بردهای تیم پلیمر خلیج فارس را در 

دیدار نهایی بدست آوردند.
تیم خوزستان برای بازی فینال احسان روزبهانی و مسلم مقصودی را به علت 

مصدومیت در اختیار نداشت.
تیم های هیات بوکس خوزستان و باران پل اراک هم به ترتیب دوم و سوم شدند 

و در نهایت نیز احسان روزبهانی به عنوان فنی ترین بوکسور رقابت ها شناخته شد.

در مرحله  بر شهرداری گنبد جواز حضور  غلبه  با  ارومیه  والیبال شهرداری  تیم 
نیمه نهایی رقابت های لیگ برتر باشگاه های کشور را کسب کرد.

تیم های والیبال شهرداری گنبد و شهرداری ارومیه در مرحله پلی آف رقابت های لیگ 
برتر باشگاه های کشور از ساعت 17 روز گذشته به میزبانی سالن فدراسیون مقابل 

هم قرار گرفتند.
در این مسابقه شاگردان پیمان اکبری در تیم شهرداری ارومیه موفق شدند با نتیجه 3 
بر 2 و با امتیازهای 26 بر 24، 25 بر 18، 24 بر 26، 18 بر 25 و 17 بر 15 از سد حریف 
خود عبور کرده و جواز حضور در مرحله نیمه نهایی رقابت های لیگ برتر باشگاه های 

کشور را کسب کنند.
سهم هر تیم در دو بازی گذشته مرحله پلی آف یک پیروزی بود و امروز ارومیه 
دومین پیروزی خود را جشن گرفت تا صعودش قطعی شود. پیش از این بازی هراز 

آمل با غلبه بر شهداب یزد توانست به جمع 4 تیم برتر راه پیدا کند.

رئیس سازمان تربیت بدنی ارتش از افتتاح نخستین آکادمی بین المللی 
جودوی سیزم در ایران خبر داد و گفت: با تاسیس این آکادمی به دنبال افزایش 

سطح کیفی و علمی کردن ورزش جودوی نیروهای مسلح و ارتش هستیم.
امیرسرتیپ دوم جمشید فولادی پس از افتتاح این مرکز اظهار کرد: با انتخاب 
امیر سرتیپ دوم پزشک فرشاد نجفی پور به عنوان رئیس کمیته جودوی سیزم 
)شورای بین المللی ورزش نظامیان جهان( وی پیشنهاد تاسیس یک آکادمی 
جودو در سطح ارتش های جهان را داد که این مسئله از سوی کشورهای 

مختلف مورد استقبال قرار گرفت.
وی هدف از راه اندازی این آکادمی را »رویکرد علمی و افزایش سطح کیفی و 
کاربردی جودو در بین نیروهای مسلح و ارتش« عنوان کرد و افزود: سال آینده 
در صورت کاهش بیماری کرونا سعی داریم در این آکادمی دوره های آموزش 
مربیگری، داوری و اردوهای آمادگی با حضور کشورهای مختلف را برگزار و 

سطح جودوی نیروهای مسلح و ارتش را ارتقا دهیم.

شهرداری گنبد بالاخره تسلیم شد»پلیمر خلیج فارس« قهرمان لیگ بوکس شد
به دنبال افزایش سطح جودوی نیروهای مسلح هستیم

رضا تواضعی

  نویسنده
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»دنیای هوادار« یاد و خاطر »غلامحسین واقف«ورزشی

 - بنیانگذار باشگاه صنعت نفت آبادان – را گرامی می دارد

اردوی تیم ملی آلیش زنان از نیمه اسفند آغاز می شود
سرپرست تیم های ملی کشتی زنان گفت: اردوی تیم ملی آلیش زنان به منظور 

حضور در رقابت های قهرمانی آسیا در قرقیزستان از نیمه دوم اسفندماه برگزار 
می شود. مونا میرزایی درباره برنامه های تیم ملی آلیش زنان اظهارکرد: اواخر 

اردیبهشت ماه رقابت های قهرمانی آسیا در قرقیزستان را پیش رو داریم و 
به همین منظور سه مرحله اردو برای زنان آلیش کار در نظر گرفته ایم.

تفنگدار المپیکی: آمادگی بالایی برای حضور در توکیو داریم
بانوی تیرانداز المپیکی گفت: تمرینات از اوایل تیرماه به طور منظم در 

حال برگزاری است و آمادگی بسیار خوبی برای حضور در المپیک 
داریم. فاطمه کَرم زاده افزود: اگر بخواهم به خودمان نمره بدهیم 

نمره ۹۰ را می دهم. اما تا رسیدن به اوج آمادگی برای حضور در 
المپیک فاصله داریم.

کرمانشاه قهرمان پارا وزنه برداری بانوان کشور شد 
دومین دوره مسابقات قهرمانی کشور وزنه برداری بانوان جانباز و معلول، 

گرامیداشت سپهبد شهید حاج قاسم سلیمانی، روزشنبه با حضور17 
تیم از استان های مختلف در فدراسیون برگزار شد و در نهایت تیم 

کرمانشاه با 54 امتیاز قهرمان شد و تیم های فارس با 47امتیاز و 
لرستان با 46امتیاز به ترتیب در رده های دوم و سوم قرارگرفتند.

مقام سومی اراک در لیگ برتر بوکس
تیم باران پل اراک مقام سومی رقابت های لیگ برتر بوکس را کسب 

کرد. در حالی که قرار بود دیدار رده بندی مسابقات لیگ برتر 
بوکس ایران صبح دیروز- یک شنبه، ۱۰اسفندماه برگزار شود، با 

توجه به انصراف تیم هیأت بوکس کرمانشاه، تیم باران پل 
اراک به مقام سومی دست یافت.

تیم ملی تکواندو پنج شنبه عازم بلغارستان می شود
تیم ملی تکواندو پنج شنبه راهی بلغارستان می شود. هشتمین دوره تورنمنت 

بین المللی صوفیه G1 - ۲۰۲۱ روز یک شنبه - ۱۷اسفندماه و به میزبانی 
»صوفیه« بلغارستان برگزار می شود. تیم ملی کشورمان پس از حضور 

در این تورنمنت، اردو مشترکی به همراه آرمین هادی پور با تیم ملی 
بلغارستان در این کشور برپا می کند و ۲۶ اسفندماه به ایران بازمی گردد.

قهرمانی فیروزپور با شکست حریف عنوان دار ترک
مسابقات پنج وزن نخست جام مربیان و کشتی گیران برتر اوکراین برگزار شد 

و محمدصادق فیروزپور در وزن ۷۴کیلوگرم کشتی آزاد با شکست سنور 
دمیرتاش دارنده مدال های نقره جهان و برنز المپیک ازترکیه به مدال 

طلا دست یافت، سجاد عباس پور در وزن ۵۵کیلوگرم کشتی فرنگی با 
شکست برابر قهرمان جهان ازگرجستان در دیدارفینال به مدال نقره رسید.

ن بعضی ها داغشو دوست دار

فدراسیون  انتخابات  و  فرارسید  اسفند هم  سرانجام دهم 
فوتبال ایران پس از یک سال تاخیر، برگزار شد و »شهاب الدین 
عزیزی خادم« با اکثریت آرا، در دور دوم انتخابات به عنوان 

رئیس فدراسیون فوتبال انتخاب شد.
در رای گیری ابتدایی و پس از شمارش آرا مشخص شد که 
شهاب الدین عزیزی خادم ۳۵ رای، کیومرث هاشمی ۲۴ 
رای، مصطفی آجرلو ۱۸ رای و علی کریمی هم تنها ۹ رای را 

به خود اختصاص داده اند.
اما باتوجه به اینکه عزیزی خادم نتوانست 1+50 درصد آرا را از 
آن خود کند، انتخابات به دور دوم کشیده شد، در این دوره، 
پس از حذف سردار آجرلو و علی کریمی، رقابت تازه ای میان 

شهاب الدین عزیزی خادم و کیومرث هاشمی ایجاد شد.
در دور دوم شمارش آرا، شهاب الدین عزیزی خادم  با ۴۷ 
رای و کیومرث هاشمی  هم ۳۸ رای را به خود اختصاص 
داد تا شهاب  الدین عزیزی خادم، برنده انتخابات فدراسیون 
فوتبال ایران لقب گیرد و برای چهار سال هدایت فوتبال را 

برعهده داشته باشد.

آشنایی با تیم مدیریتی عزیزی خادم:

پیش از انتخابات، نواب رئیس اول و دوم عزیزی خادم تائید 
صلاحیت نشده بودند، منصور قنبرزاده و حیدر بهاروند دو 
نواب معرفی شده از سوی عزیزی خادم بود که صلاحیت آن 
ها برای شرکت در انتخابات رد شده بود، اما شهره موسوی، 
رئیس  نایب  عنوان  به  تهران،  بادران  باشگاه  مدیرعامل 
سوم شهاب عزیزی خادم ۷۱ رای اعتماد از اعضای مجمع 

فدراسیون دریافت کرد.
اما باتوجه به رد صلاحیت نواب اول و دوم تیم مدیریتی 
منصور  اول،  رئیسی  نایب  سرپرست  برای  خادم،  عزیزی 

قنبرزاده و برای سرپرست نایب رئیس دومش از حیدر بهاروند 
استفاده می کند، البته در مجمع بعدی این دو سرپرست برای 
امضای احکام نواب رئیسی اول و دوم باید تائید صلاحیت 
اعضای مجمع و رای اعتماد آن ها را دریافت کنند، همچنین 
احتمال قریب به یقین از »علی خطیر« که تجربه معاونت دبیر 
کلی فدراسیون و معاونت باشگاه استقلال را در کارنامه کاری 

اش دارد، به عنوان دبیرکل استفاده خواهد شد.

نخستین سخنرانی پس از انتخاب:

شهاب الدین عزیزی خادم پس از انتخاب به عنوان رئیس 
فدراسیون فوتبال، خود را خادم فوتبال معرفی کرد و از نگاه 
غیردستوری و حرفه ای اعضای مجمع تشکر کرد و مجمع 
فدراسیون فوتبال را نماد دموکراسی و تبلور دموکراسی خواند.

همچنین رئیس جدید فدراسیون فوتبال، از آغاز فصلی نو و 
نگاهی نو در فوتبال ایران خبر داد و اساس مدیریتش را بر 

اصل تعامل و همکاری دانست.
همچنین رئیس جدید فدراسیون فوتبال، تیم فدراسیونش را 

غیرسیاسی و عدالت محور خواند.

کوتاه با عزیزی خادم:

شهاب الدین عزیزی خادم، متولد بهمن ماه ۱۳۵۶ و دارای 
مدرک دکتری در رشته روابط عمومی بین الملل است.

بودند،  نوشته  او  سوابق  از  خبری  سایت های  که  آنطور 
عزیزی خادم در انتخابات هیات رئیسه سال ۱۳۹۰ در جدال 
انتخاباتی علی فتح الله زاده، مدیرعامل پیشین باشگاه استقلال 

را شکست داد و به هیات رئیسه فدراسیون فوتبال رسید.
ایران خودرو، مدیریت در شرکت های  عضویت در کارخانه 
زیرمجموعه وزارت رفاه، حضور در هیات مدیره باشگاه سایپا، 
شازند،  پتروشیمی  شرکت  و  امیرکبیر  پتروشیمی  شرکت 
گوشه ای از سوابق مدیریتی عزیزی خادم است. او در سال 
۱۳۹۵ برای انتخابات ریاست فدراسیون فوتبال نام نویسی کرد، 
اما از سوی کمیته تعیین صلاحیت فدراسیون فوتبال، رد 

صلاحیت شده بود.

تحلیلی از انتخابات فدراسیون فوتبال:

همان طور که از کیومرث هاشمی و شهاب الدین عزیزی 
خادم با عنوان گزینه های وزارت ورزش و جوانان یا همان 

دولتی ها در انتخابات فدراسیون فوتبال یاد می شد، عزیزی 
خادم به عنوان رئیس فدراسیون فوتبال ایران انتخاب شد تا 
به قولی گزینه دولت، به ریاست فدراسیون برسد و انتخابات 

قابل پیش بینی باشد.
نکته دیگر درخصوص کیومرث هاشمی است، باتوجه به 
ریاست عزیزی خادم در فدراسیون فوتبال و نزدیک شدن به 
پایان دولت دوازدهم، به تعبیری باتوجه به جناح سیاسی 
کیومرث  او،  گذشته  سمت های  و  فعالیت ها  و  هاشمی 
هاشمی می تواند در دولت اصلوگراها، از گزینه های اصلی 
وزارت ورزش و جوانان باشد تا در سال های آینده، هاشمی 
وزیر ورزش و عزیزی خادم رئیس فدراسیون فوتبال ایران 

باشند.
در شرایطی که پیش از انتخابات، از نقش مهم حیدر بهاروند 
در سنگین تر کردن سبد رای های انتخابات فدراسیون گفته 
شد، دیروز هم شاهد حضور تعیین کننده او در مجمع بودیم، 
جایی که باتوجه به صحبت های خادم پس از انتخابات و 
منصوب کردن بهاروند به عنوان سرپرست نایب  رئیسی و 
از  بهاروند  قاطع  حمایت  موضوع  فوتبال،  لیگ  سازمان 
عزیزی خادم به مرحله اثبات رسید و حالا می توان گفت، 
در رای های هیات های استان ها که از تاثیر پذیری بالایی از 
بهاروند برخوردار هستند، عزیزی خادم باید قدردان حمایت 
حیدر بهاروند باشد، البته باتوجه به گفته های رئیس جدید 
کابینه  اصلی  اعضای  از  بهاروند  حیدر  فوتبال،  فدراسیون 

مدیریتی شهاب الدین عزیزی خادم خواهد بود.
درخصوص علی کریمی صحبت بسیار است، کسب تنها نه 
رای آن هم برای شخصی چون علی کریمی بسیار عجیب 

بدین  این موضوع  اما  به نظر می رسید،  ناراحت کننده  و 
معنا خواهد بود که سیستم ورزش و فوتبال ایران در بخش 
مدیریتی، مدت ها به امثال علی کریمی اعتماد نخواهد کرد، 
شاید به دلیل اینکه کریمی از جنس مدیران نیست، گرچه 
بدون تعارف علی کریمی ویژگی های یک مدیر توانمند را هم 

دارا نبود.
اما در شرایطی که آن نه رای می توانست یک معنا داشته باشد 
و تشویق او در هنگام خروج از سالن معنایی متفاوت البته به 
تعبیری تشویق کریمی تنها از سوی خبرنگاران بود، همچنین 
تبریک به مهندسان، طعنه سنگین جادوگر به تحمیلی و 
دستوری بودن انتخابات بود که قطعا در صورت اعتقاد به این 

موضوع، برای اثبات آن، باید واضح تر صحبت کند.
نکته مشمئزکننده این انتخابات در جایی صورت گرفت، 
هنگامی که عزیزی خادم به عنوان رئیس جدید فدراسیون 
فوتبال انتخاب شد و مجری برنامه او را پیروز انتخابات 
معرفی کرد، با اختلافی فاحش، هیچ یک از شیوه نامه های 
بهداشتی رعایت نشد و اعضای مجمع فدراسیون فوتبال 
یک به یک به سمت شهاب عزیزی خادم رفتند و با بغل 
این  یادگاری،  عکس های  گرفتن  و  جدید  رئیس  کردن 
موفقیت را به او تبریک بگویند، این اتفاق در شرایطی رخ 
داد تا در روز پیروزی خادم، پروتکل های بهداشتی شکست 

بخورند.
بهرحال این انتخابات به پایان رسید و شهاب الدین عزیزی 
خادم، میز مدیریت فوتبال ایران را تصاحب کرد، امیدواریم 
رئیس جدید فدراسیون فوتبال، همانند نامش، هم عزیز بماند 

و هم خادم فوتبال ایران...

روشن تر از روز؛

رای بهاروند »عزیز« شد و »خادم« رئیس!
داستان جلد

محمدرضا ولی زاده

  دبیر سرویس ورزشی 
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اقدامات  سازمان تامین اجتماعی 
برای مقابله با »کرونا« در یک  نگاه

ارائه بسیاری از خدمات »غیرحضوری« شد
دفترچه کاغذری درمان حذف و از »فناوری دیجیتال« استفاده شد

کنترل شیوع بیماری و قطع زنجیره انتقال

امکانات درمانی مراکز ملکی به بیماران اختصاص داده شد
تعهدات بیمۀ پایه در درمان غیرمستقیم گسترش یافت

خدمت رسانی به بیماران کرونایی

جشنواره »کروناامید« برای کودکان و نوجوانان برگزار شد
دوره های آموزشی برای پرسنل سازمان و وزارت تعاون برگزار شد

حوزۀ آموزشی، فرهنگی و پژوهشی

غرامت دستمزد ایام بیماری به بیمه شدگان مبتلا به کرونا 

  پرداخت شد

استحقاق درمان متقاضیان بیمۀ بیکاری در دوران کرونا تا 

نیمۀ اول سال افزایش یافت

حمایت از کارگران و بیمه شدگان

حق بیمۀ سهم کافرما در چند نوبت تمدید شد
بدهی های معوقه در صورت ارائه درخواست اقساط بندی شد

حمایت از کسب و کارها، بنگاه های تولیدی و کارفرمایان


